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Írásbeli választ igénylő kérdés
Az Országgyűlés elnökének lm""

E~t: 1004 UT 18.

Tisztelt Elnök Asszony!

Helyben

országgyűlési képviselő
Magyar Demokrata Fórum

A Házszabály 91. §-a alapján bejelentem, hogy írásbeli választ igénylő kérdést
kívánok feltenni Dr. Rácz Jenő egészségügyi miniszter úrnak:

Mi a megoldás?
címmel .

Tisztelt Miniszter Úr!

Az elmúlt napokban Kőszeg város polgármestere és a Közgyűlés Egészségügyi
Bizottságának vezetője azzal a megkereséssel fordult hozzám, hogy képviselői
minőségemben legyek segítségükre, a város járóbetelt-szakellátásával kapcsolatos
problémájuk megoldásában .

Tájékoztatásuk szerint a város önálló járóbetelt-szakrendelővel soha nem
rendelkezett, mert az ellátást a Megyei Közgyűlés vállalta magára, és a feladatot a
Markusovszky Kórházzal láttatta el . Az OEP kapacitás lekötések a mindenkori
normatíváknak megfelelően a Kórháznál voltak Kőszeg és környékének területére is
lekötve, így az OU a Kórházzal szerződött .

A bemutatott dokumentumok szerint, a városon belüli - helyi - ellátás folyamatosan
csökkent, a kapacitás a Kórház kőszegi telephelyéről Szombathely területére
integrálódott. Ez a helyzet azt eredményezte, hogy a kőszegi állampolgárok és az
agglomerációhoz tartozó 14 község lakosságának egészségügyi ellátáshoz való
hozzáférése folyamatosan romlott. Alapvető vizsgálatok elvégzéséhez is
Szombathely városába kell utaznia a lakosságnak .

Az előzőekben felsoroltak ellenére a Megyei Közgyűlés és a Kórház ma már úgy
tekinti, hogy terhes számára Kőszeg és a környék lakosságának helyben történő
ellátása, mivel a jelentősen csökkentett heti óraszámban működtetett rendelőintézet
nem rentábilis . Az elmúlt esztendők tendenciái alapján a kőszegi szakorvosi-rendelő
bezárásának veszélye fenyeget (a Megyei Közgyűlés Egészségügyi és Szociális
Bízottságának 32/2004 . (V.4.) számú határozata ilyen értelmű javaslatot fogalmazott
meg), mely jogos aggodalmat és elégedetlenséget vált ki az érintett lakosságban .
Kőszeg eddigi próbálkozása, hogy saját hatáskörben lássa el a feladatot nem járt



eredménnyel . A Megyei Közgyűlés annak ellenére elzárkózik az ellátandó
lakosságszámhoz igazodó rendelési óraszám átadásától, hogy ez év tavaszán a
jelenleg meglévő kapacitással - heti 84 óra - kezdeményezte a városi önkormányzat
felé a járóbetelt-szakrendelő működtetésének átadását .

A kőszegi önkormányzat 2004 . augusztus 31-i képviselőtestületi ülésén megszületett
121/ 2004. sz határozat szerint a város kinyilvánította azon szándékát, hogy átveszi
a feladatot a megyei Kórháztól, továbbá meghatározta a feladat ellátásához
szükséges szakfeladatok körét és a hozzájuk rendelt óraszámokat . Ezen óraszám
meghatározása az érvényes 11/2002. (111.26.) sz. EüM rendelet értelmében történt a
város részéről, mert a 2000 . évi Megyei Egyeztető Fórumon - szabálytalanul - nem
került megjelölésre a Kórház részéről, Kőszeg város és az ellátási körzethez tartozó
14 község lakosságának ( több mint 18 ezer fő) területi ellátását biztosító kapacitás
lekötésére .
A megye, a város jogos óraszám igényét nem ismerte el, ezért 113/2004 ( IX . 23) sz .
határozatában úgy döntött, hogy továbbra is heti 84 órában - mely magában foglalja
a szakorvosi és nem szakorvosi óraszámot - a megyei kórház lássa el a kőszegi
szakfeladatot. A fentebb idézett EüM rendelet 1. számú melléklete szerint Kőszeg
városa az ellátandó terület lakosságszámát figyelembe véve 480 szakorvosi és 144
nem szakorvosi óraszámra lenne jogosult . Ezzel szemben a város igénye csupán 200
szakorvosi és 100 nem szakorvosi óraszám. A vonatkozó jogszabályoknak megfelelő
működési feltételeket biztosítani tudják . A kapacitás átcsoportosítása plusz
költségvetési forrást nem igényelne az OEP részéről .

Tisztelt Miniszter úr !

Kőszeg problémája is bizonyíték arra, hogy a területi ellátást biztosító kapacitás
lekötések gyakorlatában joghézag áll fenn . Az helyi önkormányzatok területi ellátási
kötelezettsége átadásának lehetőségéről az önkormányzati tv . rendelkezik. Nincs
azonban sem tv-i, sem alacsonyabb szintű jogszabályi rendelkezés arra az esetre, ha
egy település a Kőszeg városban kialakult helyzetbe kerül . Hasonló a helyzet ha egy
település az átadott feladat ellátásának minőségével elégedetlen és szeretné saját
hatáskörben biztosítani az egészségügyi szolgáltatást.

Kérdezem miniszter úrtól : mi a megoldás?, és egyben kérem , hogy a kőszegi
önkormányzat által felvetett probléma megoldása érdekében intézkedni
szíveskedjék. A megfelelő jogszabályi rendelkezések pótlásával tegye lehetővé, hogy
ezen precedens értékű probléma más települések esetében is megoldható legyen .
Várva válaszát, tisztelettel köszönti :
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